
П Р О Т О К О Л N9 03-23
засiдання архiтектурно - мiстобудiвно.і. ради при вiддiлi мiстобудування та архiтектури

Южноукра1.нсько1. мiсько1. ради

вiд 31.05.2023
м. ЮжноукраШськ

Micue проведення :
сесiйна зста
Час засiдання:
14:00-15.00

Всього членiв архiтектурно-мiстобудiвно.і. ради    -15
Присутнi на засiданнi  всього                                  -10 (2 при€дналися пiд час засiдання)
(Спuсок дода€ться)

Голова  засiдання  ради  архiтектурно-мiстобудiвно.і.  ради:   1чанська  Х.В.-  заступник
начальника вiддiлу мiстобудування та архiтектури Южноукра.і.нсько1. мiсько.і. ради.

1чанська Х.В. - доповiла, що до порядку денного засiдання архiтектурно-мiстобудiвно.і.
ради включено 4 питання, три з яких це погодження ескiзiв та одне питання -обговорення.
Поставлено  на  голосування  прийняти  за  основу  порядок  денний  у  запропонованому
варiантi.

ГОлосування : «за»  - 8;  «проти» - 0; « утримались» - 0.
Порядок денний затверджено.

ПОРЯдоК дЕННИй :
1. Повторний  розгляд  ескiзу  муралу  на  честь  полеглого  вiйськового  Олександра

Гузовського на   стiнi житлового будищr розташованого за адресою: вул. Свропейська,56
пiд,.l.зд№2.

2. Розгляд ескiзноl. пропозицii. щодо встановлення (перенесення)  флагштокiв перед
будiвлею виконавчого комiтету по вулицi €вропейська, 48 в мiстi Южноукраi.нську.

З. Розгляд ескiзно1. пропозицil. щодо розмiщення тимчасових споруд для здiйснення
пiдпри€мницькоi'    дiяльностi    -    павiльйонiв    в    кiлькостi    2    штук,    для    реалiзацi.і.
непродовольчих товарiв, в районi нежитлово1. будiвлi №9 по бульвару Мрiй ( «Старий
друже».

4. Розгляд проекту Порядку нанесення стiнописiв (муралiв) у мiстi Южноукра.і.нську.

РОЗГЛЦд ПИТАНЬ ПОРЯдКУ дЕННОГО
1.  СЛУХШИ:

1чанська Х.В. - повторний розгляд ескiзу муралу на честь полеглого вiйськового
Олександра Гузовського на     стiнi житлового  будинку  розташованого за адресою:
вул. €вропейська, 56 пiд'i.зд №2.

виступили:
1чанська Х.В. - на розгляд архiтектурно-мiстобудiвноі. ради  повторно винесено

питання  щодо  розгляду  ескiзу  мураjDr  на  честь  полеглого  вiйськового  Олександра
Гузовського     на     стiнi     житлового     будинку     розташованого     за     адресою:
вул.  Свропейська,  56  пiд'1.зд №2  (загиблий  вiйськовий  проживав  у  1щому  пiд'.і.здi).
Мати загиблого - Старченко С.М.  звернулася  вдруге i3 заявою,  якою просить все ж
таки  погодити  нанесення  муралу  на  будинку,  де  жив  і'i.  син  та  зазнача€,  що
фiнансування нанесення муралу буде здiйснено за власнi кошти родини.



Петрина   о.В.-   хочу   звернутися   до   спецiалiста   з   цi€i.   галузi   до   художника
Колпакова С.О, -яке ваше ставлення, щодо самого облiку вiйськового?

КОлпаков  С.0.-  вважаю, що  ескiз  муралу  с  вшануванням  пам'ятi  лише  одного
загиблого  во.і.на,  тому  було  б  доречно  створити  узагальнений  образ  ycix  загиблих
вiйськових

1чанська Х.В.  -повiдомила,  що Олександр Гузовський посмертно нагороджени й
орденом «За мужнiсть».  В телефоннiй розмовi зi Старченко С.М., вона не заперечувала
щодо коригуваны ескiзу, а саме: убрати пiдняту до гори руку дитини, тому вважаю, що i з
крилами  також  можливо  знайти  порозумiння.  Але  мати  дуже  хоче,  щоб  на  муралi
обов'язково був образ сина.

КОлпаков  С.0.  -  потрiбно  порадитися  з  радою  вiйськових  ветеранiв,  щоб  потiм
мешканцi мiста не говорили, що пошану  вiдда€мо лише одному герою. Стосовно самого
ескiзу, то вiн вигляда€ бiльш-менш естетично, за виключенням крил.

Петрина О.В. - нагадала,  що на минулому засiданнi  архiтектурно-мiстобудiвнiй радi
визначили два житлових будинки, фасади яких вiльно проглядаються при в'i.здi в мiсто, саме:
зi сторони Первомайська -вул. Молодiжна,15, зi сторони Вознесенська -вул. €вропейська, 4.
Також розглядалася  така можливiсть,  щоб  не  уособлювати зображення  на муралi  одним
конкретним загиблим вiйськовим, а зробити його загальним для вшанування всiх загиблих
вiйськових.

Колпаков  С.О.  -  я  теж  пiдтримую  рiшення  нанести  узагальнений  образ  для  всiх
загиблих захисникiв Украі.ни.
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Приставська   1.Б.   -   можна   запропонувати   Старченко   С.М.       встановити
меморiальну дошку П загиблому синовi на 1щому будинку.

Петрина  о.В.  -  на Меморiальному  комплексi  Захисникам  Укра1ни  плану€тъся
встановлення меморiальних дошок з фото та коротким описом про кожного загиблого
гкроя нашо.і. громади, а на муралах потрiбно зображувати узагальненi образи.

1чанська Х.В. - узагальнений мурал можливо зробити за кошти бюджету громади,
а в цьому випадку   € згода мешканцiв та голови ОСББ, а фiнансування буде власними
коштами родини загиблого, тому моя особиста думка, що нанесення муралу на цьому
будинку  i3  зображенням  загиблого  Олександра  не  викличе  якогось  резонансу  серед
близысих та родичiв iнших загиблих вiйськових,

Приставська 1.Б. - я розумiю мати загиблого, але зараз вона нанесеться   мурал
загиблого Олександра, завтра iнша мати звернеться з таким же питанням.

Божко В.А. -ще однiсю з умов нанесення стiнопису € обов'язкове утеплення стiш.
Управлiнням житлово-комунального  господарства Южноукра1"нсько1  мiськоI  ради  було
прораховано  орiентовну  вартiсть  проектних  робiт  та  виконання  будiвельних  робiт  з
утеплення  фасаду  -  вона  склада€  бiльше  500  тисяч  гривень.  Виникас  питання  за  чий
рахунок це буде проводитися.

1чанська   Х.В.   -   потрiбно   розумiти,   що   архiтектурна-мiстобудiвна   рада   не
погодкус нанесення муралу, а лише погоджус ескiз та мiсце розташування.
Пропоную ставити питання на голосування.

вирш-:
Вiддiлу мiстобудування та архiтектури звернутися до спiлки вiйськових ветеранiв

та надати для ознайомлення рiшення про визначення два житлових будинки, фасади яких
вiльно проглядаються при в'Iздi в мiсто, саме: зi сторони Первомайська - вул. Молодiжна,
15, зi сторони Вознесенська -вул. €вропейська, 4 та з проханням надати Iхнi пропозицil
щодо створення муралiв, а саме: чи це буде уособлення когось конкретною ( загиблого
героя) або нанесення загального образу ycix загиблих героrв.

Матерi     загиблого         Олександра    Гузовського     порекомендувати    вибрати
альтернативний   спосiб   вшанування   пам'ятi   загиблого   сина,   а   саме:   встановлення
меморiально.і. доі11ки на цьому будинку, а також на Меморiальному комплексi захисникам
украпш.

ГОлосування:   «За» -8;   «Утримались» -0; «Проти» -О
Рiшення пDийнято.

Перед   початком   розгляду      питання   №2   при€днався      член   архітектурно-
мiстобудiвно.і. ради  -  Коноплянников О.В.

2.СЛУХАЛИ:
1чанська  Х.В.  -  розгjщ  ескiзноI  пропозицi.і.  щодо  встановлення  (перенесення)

флагштокiв  перед  будiвлею  виконавчого  комiтету  по  вулицi  Свропейська,  48  в  мiстi
Южноукраi.нську.   На   минулому      засiданнi   архiтектурно-мiстобудiвно1.   ради   було
погоджено встановлення флагштокiв з правого боку  адмiнiстративно.і. будiвлi бiля ялинок.
Зараз  пропону€ться розмiщення  флагштокiв   перед  адмiнiстративною  будiвлею  з  лiвоi.
сторони  вiд  входу  в  будiвлю,  з  розмежуванням  i.х  мiж  вiконними  пройомами.  Це
обгрунтовано тим, що дерева, а саме.. ялинки будуть заважати розвиватися прапорам та
пошкоджувати матерiю прапору.
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виступили:
Петрина  О.В. -  на скiльки метрiв вiд будiвлi будуть розташованi флаг1шоки?

1чанська  Х.В.  -  б]1изько  одного  метра,  вони  не  будуть  посеред  площi,  будутъ
максимально близько до будiвлi.

Латiй 1.В. - зауважив, щоб флагштоки буTIи обов'язково розмiщенi як на ескiзi -
мiж вiконними пройомами.

Колпаков С.0. -на ескiзi зображена гармонiйна симетрiя розмiщення флагштокiв.

1чанська Х.В.  - Пропоную перейти до голосування.

виршЕLш:
Погодити   ескiз   розмiщення   флагштокiв   перед   адмiнiстративною   будiвлею

виконавчого комiтету по вулицi €вропейська, 48.

Голосування:   «За» -9;   «Утримались» -0; «Проти» -О
Рiшення пI]ийнято.

слухLш:
1чанська Х.В.    -   повiдомила, що на апаратнiй нарадi, яка вiдбулася   30.05.2023

вiддiлу  мiстобудування  та  архiтектури     було  надано  протокольне  доручення  щодо
погодження  на  архiтектурно-мiстобудiвнiй  радi     пересувних  вазонiв  для  квiтiв,  якi
розмiщеннi навпро'1и будiвлi виконавчого комiтету.   данi вазони вже розмiщеннi та будь
яких заяв щодо 1х погодження до вiддiлу мiстобудування та архiтектури не надходило.
Запитала  у  членiв  архiтектурно-мiстобудiвно.і.  ради,  чи  можемо  ми  розглянути  дане
питання, враховуючи,  що цi вазони вже розмiщеннi в кiлькостi 4 штук.
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виступили:
Латiй 1.В. - менi взагалi не подобаються цi вазони.

Приставська 1.Б.-   на скiлыси пам'ятаю, то пiдiймалося питання про клумби на
одному i3 засiдань архiтектурно-мiстобудiвнiй радi.

1чанська Х.В. - так, але вiд клумб взагалi вiдмовилися, було вирiшено замiсть них
ввстановити  переноснi  сучаснi вазони.

Колпаков С.О.- якщо брати до уваги будiвниц'Iво нашого мiста, то наше мiсто
молоде,  побудовано  в  стилi  70  рокiв.  На будинках  взагалi  вiдсутня  будь-яка лiпнина,
нашому мiсту пасу€ лише сучасний стиль такий як хай-тек або у вигтIядi якиось форм -
куб, сфера без надмiрностей. Але цi вазони - це ж «сталiнськi вази>L навiщо це?  Обуренi
майже yci мешканцi мiста. Менi особисто  мешканцi висловлюват1и свос обурення цими
вазонаш.

1чанська Х.В. - чи будуть якiсь нашi рекомендацil, адже вазони вже розмiщеннi.

Колпаков   С.0.   -   пропоную   цi   вазони   замiнили   на   бiльш   сучаснi.   Це
непорозумiння  - сучасна архiтектура та старовиннi вази. Архiтектура будiвлi та цi вазони
не гармонують.

Божко   В.А.   -   пропоную   надати   протокольне   доручення   усiм   керiвникам
пiдпри€мств, органiзацiй при виконаннi будь-яких робiт зi змiною кольорово.і. гами або
розмiщення  малих  архiтек'Iурних  форм  попередньо  узгоджувати  такi  питання     на
архiтектурно-мiстобудiвнiй радi.

Коноплянников  о.В. -   давайте проголосусмо,  за надання рекомендацiй щодо
перенесення цих вазонiв в iнше мiсце, а замiстъ них встановити iншi  в бiльш сучасному
стилi.

виршили:
шощ]::ЁОдМ:Ёе:вgо:::i'о::#=Ъ"вВЖ:=Lgсцtg#кШн)'а%i=шj::::1

Попередньо погодити ескiз вазонiв  на архiтектурно-мiстобудiвнiй радi.
2.        Надати  протоко]1ьне  доручення  усiм  керiвникам  пiдприемств,  органiзацiй  при
виконаннi   будь-яких   робiт   зi   змiною   кольорово1   гами   або   розмiщення   мали
архiтектурних форм попередньо узгоджувати  такi питання на архiтектурно-мiстобудiвнiй
радi.

Голосування:   «За» -9;   «Утримались» -0; «11роти» -О
Рilllення пDийнято.

Перед початком розгтщу  питання №3 присднався  член архiтектурно-мiстобудiвно.l
ради - Миронюк О.С.

3. СЛУХАЛИ:

1чанська Х.В. - РОзгляд ескiзноi. пропозицii. щодо розмiщення тимчасових споруд
дjш здiйснення пiдприсмницько.і. дiяльностi - павiльйонiв в кiлькостi 2 штук, для реалiзацi.і.
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непродовольчих товарiв, в районi нежитлово.і. будiвлi №9 по бульвару Мрiй ( «Старий
друже».

виступили:
КОлпаков   С.О.- якщо розглянути одну територiю, то на нiй i так розташовано

велика кiлькiсть тимчасових споруд та магазинiв (навпроти декiлька ТС, збоку ТС).

Божко В.А. - не будуть  цi споруди перекривати вiкна вже iснуючо.і. споруди?

1чанська    Х.В.-  судячи  з  ескiзу  та  схеми  розташування,  цi  тимчасовi  споруди
будуть перекривати вiкна будiвлi.

Латiй 1.В. - там наразi дуже занедбана територiя - нехай пiдпри€мцi розмiщують
споруди та вiдновлюють благоустрiй прилеглоі. територil..

Колпаков С.О. -  у кого на балансi ця споруда, чи планусться щось в подальшому
з нею робити?

1чанська   Х.В.-  це  комунальне  майно  нашо1.  громади,  яке  можливо  здавати  в
оренду чи використовувати для власних потреб.

Копаков С.О. - якщо розмiстити споруди перед будiвлею, де пропону€ замовник,
то чи  не  будуть  вони  заважати?  Вiдстань  мiж спорудами та  будiвлею  буде  не  бiльше
одного метра, а це так названий туале для недобросовiсних мешканцiв мiста.

1чанська Х.В. - в мене теж це викликало спiрне питання, тому я пропоную бiльш
доцiльнiше мiсце, а саме:      великий просторий   карман бiля сходiв до лiцею №1.   Там
поряд не ма€ нi яких будiвель, а також тимчасовi споруди, якi розмiщенi на бульварi Мрiй
будутъ розташованi по однiй лiнil (за виключенням одного).
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Петрина О.В. - розмiщення споруд в цьому кармані  слушна думка, але вважаю,
що пiдприемцям це не вигiдно, нiхто спецiально йти туди за чимось конкретним не буде.
Що взагалi планують робити з капiтальною будiвлею «Старий друже»?

Миронюк  о.С. - на даний момент не планусться здавати цю будiвлю в оренду,
тіэму що € позицiя мiста зробити там щось   дiйсно для мiста, але це потребу€ великих
вкладень.  В  управлiннi  капiтального  будiвництва та ремонтiв   €  розроблений   проекI
реконструкцii цi€i. будiвлi.

Приставська 1.Б. - нам його не передавали, та там вже всi норми застарiлi,  тому
цей проект потрiбно буде розробляти заново.

КОноI1лянников  О.В.- давайте дамо можливiсть пiдприемцям працювати.

1чанська   Х.В.   -   нагадую,   що   ми   архiтектурно-мiстобудiвна   рада,   а   не
координацiйна комiсiя з питань розвитку пiдприсмництва, тому ми повиннi розглядати в
контекстi  архiтектурного  вигляду  мiста  в  цiлому,  а  не  вирiшувати  питання  розвитку
пiдпри€мцiв. Сам ескiз тимчасових споруд дуже гарний i по формi i по кольоровiй гамi,
але  мiсце  розташування  потрiбно  обрати  iнше,  як  варiант  -  карман  бiля  сходiв  до
лiцею № 1 .

Петрина  о.В. - що плану€ться робити з деревами, якi там ростуть?

1чанська Х.В. -  вiдповiдно до схеми розмiщення споруд, дерева залишаються на
мiсцi, вони ростуть мiж запланованими спорудами.  Пропоную перейти до голосування.

В  ходi  обговорення  засiдання  покинув  член  архiтектурно-мiстобудiвно1.  ради  -
БожкоВ.О,

вирш-:
ПОгодити  розмiщення  тимчасових  споруд  -  павiльйонiв  в  кiлькостi  2  штук,  для

реалiзаЩ непродовольчих товарiв, в районi нежитлово1 будiвлi N® по бульвару Мрiй.

Голосування:   «За» -5;   «Утримались» -3; «Проти» -1
Рiшення пDийнято.

4.слухLш:
1чанська Х.В. - пропону€мо  для обговорення проект Порядку нанесення стiнописiв

(муралiв) у мiстi ЮжноукраШську для погодження та/або надання пропозицiй.   Так ж
нанесення стiнописiв (муралi) на законодавчому рiвнi нi чим не регулюсться, тому для
врегулювання вiдносин, що виникають у процесi нанесення   стiнописiв (муралiв) у мiстi
IОжноукраi[нську  та  визначення  порядку  нанесення  стiнописiв  (муралiв)  на  об'ск'1и
мiського  простору  (стiни  будiвель,  споруд,  огорожi,  паркани),  вирiшили  розробити
ПОрядок на мiсцевому рiвнi.

висту-:
Петрина   О.В.   -   пропоную   доповнити   цей   порядок   пунктом   -      щодо

обслуговування стiнописв (муралiв) в подальшому, тому що нанесення це одне, але через
п'ятъ рокiв потрiбно буде проводити якiсь роботи по вiдновленню зображення, то хто та
за який рахунок це буде робити.

7



1чанська  Х.В.  -  так,  згодна,  тому  пропоную  внести  доповнення  до    проек1у
Порядку, а саме: пункт на кого буде покладатися обслуговування стiнописiв (муралiв) в
подальшому.

вир1шили:
Взяти  до  уваги  дану  пропозицiю  та  внести  доповнення  до  проекту  Порядку

нанесення стiнописiв (муралiв) у мiстi Южноукра1.нську.

Голова
архiтекту рно-м iсто будi вноi. ради

Протокол вела:
Заступник голови
архiтектурно-мi стобуд iвно i. ради _-_=1_-± Тамара €ЛАШ
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